
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 

 

ПРОТОКОЛ  

 

01.02.2017                                          м. Черкаси                                                № 8 

 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 

 

Всього членів комісії – 12 

На засіданні присутні - 8 
 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії:  Омаргалієв К.С. 

заступник  комісії:             Ніжніков В.М. 

 

члени комісії:   Жмуд Ю. М., Морозюк М. О., Полозов В.О., 

                           Пошиваник М.М., Рябошлик О.В., Чен В.Є. 
 

ВІДСУТНІ: Вусик В.М., Гура С.В., Плічко Г.І. 

 

Запрошені на засідання комісії:  
 

Горда 

Василь Іванович 

  - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та мисливського 

господарства 

Головань 
Михайло Володимирович 
 

- голова Звенигородської районної громадської 

організації українського товариства мисливців і 

рибалок 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

Звягінцева 

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

Петренко 

Юрій Миколайович 

- директор ТОВ «Мисливске господарство 

«Козацьке» Звенигородського району 

Савченко 

Микола Петрович 

- голова Канівської районної громадської 

організації  мисливців та рибалок 

   



     У засіданні взяли участь голова обласної ради Вельбівець Олександр Іванович, 

депутат обласної ради Воронов Сергій Павлович. 
 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 
 

1. Про припинення права користування мисливськими угіддями 

(Звенигородська РГО УТМР) 

Доповідач: 

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

2. Про надання у користування мисливських угідь (ТОВ «Мисливське 

господарство «Козацьке») 

Доповідач: 

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

3.   Про надання у користування мисливських угідь (Канівська районна 

громадська організація мисливців та рибалок)   

Доповідач: 

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

4. Про погодження ПАТ «Дашуківські бентоніти» надання у користування 

ділянок надр з метою видобування бентонітових, палигорськітових глин 

Дашуківської ділянки Черкаського родовища 

Доповідач: 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

5. Про внесення змін до обласної програми охорони навколишнього 

природного середовища на 2016-2020 роки  

Доповідач: 

Довга 

Людмила Володимирівна 

-  заступник начальника управління екології 

та природних ресурсів обласної державної 

адміністрації 

6. Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області  

 Доповідач: 

Довга 

Людмила Володимирівна 

-  заступник начальника управління екології 

та природних ресурсів обласної державної 

адміністрації 

 7. Про зміну меж зоологічного заказника місцевого значення 

«Виграївський»  

Доповідач: 

Довга 

Людмила Володимирівна 

-  заступник начальника управління екології 

та природних ресурсів обласної державної 

адміністрації 



Співдоповідач: 

Горда 

Василь Іванович 

  

- 

 

перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

8. Про план роботи Черкаської обласної ради на 2017 рік  

Доповідач: 

Омаргалієв 

Костянтин Сапартаєвич 

- голова постійної комісії 

  

9. Про план роботи постійної комісії обласної ради з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій 

на 2017 рік  

Доповідач: 

Омаргалієв 

Костянтин Сапартаєвич 
 
 

- голова постійної комісії 

10. Про розгляд звернення народного депутата України Єднака О.В. щодо 

заборони санітарних рубок, насамперед суцільних, в об’єктах природно-

заповідного фонду в області 

Доповідач: 

Омаргалієв 

Костянтин Сапартаєвич 
 

 

- голова постійної комісії 

 

1.СЛУХАЛИ:  
Горду В.І., який поінформував щодо проекту рішення обласної ради «Про 

припинення права користування мисливськими угіддями», підготовленого на 

підставі подання Державного агентства лісових ресурсів України від (07.10.2016 

№ 03-11/5637-16). 

Доповідач зазначив, що на засіданні Звенигородської районної громадської 

організації українського товариства мисливців та рибалок від 26 липня 2016 року 

прийнято рішення про вихід із складу Звенигородської районної громадської 

організації українського товариства мисливців та рибалок. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 1) 

 

 В обговоренні взяли участь: Ніжніков В.М., Вельбівець О.І., Морозюк М.О., 

Полозов В.О., Пошиваник М.М., Омаргалієв К.С. 

 Омаргалієв К.С., який поцікавився питаннями переваг місцевої громади при 

наданні у користування мисливських угідь, механізму оплати за їх користування 

та кількістю звірів, що обліковуються по районах. 

 Горда В.І. зазначив, що місцева громада має право на видачу дозволів, 

ліцензій, карток на полювання і т.д. Будь-яке користування природними 

ресурсами, на яких водяться мисливські види тварин і проводяться полювання, є 

платним. Ця норма передбачена законодавчо, хоча й з певними особливостями 

щодо визначення вартості за користування, отримувача оплати – власника 



земельної ділянки чи громади. Оплата за користування мисливськими угіддями 

повинна сприяти вирішенню нагальних суспільних проблем. Адже, ця оплата 

виконує різні функції: соціальну, регулюючу, стимулюючу, контролюючу 

(утримання охорони, транспортного засобу, утримання тварин, забезпечення 

харчуванням). На даний час як такого механізму плати не визначено. Щодо 

чисельності мисливських видів тварин, кожен рік управлінню лісового 

господарства надається форма 2 в якій зазначаються види тварин та їх чисельність. 
  

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на черговій сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

Рішення не прийнято: висновок №8/1 додається до протоколу (додаток 2) 
 

«За»-6; «Проти»-0; «Утрималося»-2; «Не голосувало»-0 
 
 

 

 
 

2.СЛУХАЛИ:  

Горду В.І., який ознайомив членів комісії з проектом рішення обласної ради 

щодо надання у користування мисливських угідь товариству з обмеженою 

відповідальністю «Мисливське господарство «Козацьке», підготовленим на 

підставі подання Державного агентства лісових ресурсів України від 8 жовтня 

2014 року № 521 та враховуючи погодження: Черкаської обласної державної 

адміністрації від 22.11.2016 №01/01-35/6372, Державного підприємства 

«Звенигородське лісове господарство», Козацької сільської ради 

Звенигородського району, власників та користувачів земельних ділянок. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 3). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Петренко Ю. М., який повідомив, що він народився і виріс в с. Козацьке. 

Товариство з обмеженою відповідальністю «Мисливське господарство 

«Козацьке», директором якого він є, зареєстровано в м. Дніпро з метою мінімізації 

витрат підприємства, враховуючи що в цьому ж місті зареєстровані інше його 

підприємство. 

 

 В обговоренні взяли участь: Воронов С.П., Вельбівець О.І., Ніжніков В.М., 

Омаргалієв К.С. 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам підтримати проект рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 8/2 додається до протоколу (додаток 4). 

 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-1; «Не голосувало»-0 

 

 



3. СЛУХАЛИ: 

Горду В.І., який ознайомив членів комісії з проектом рішення обласної ради 

про надання у користування мисливських угідь Канівській районній громадській 

організації мисливців та рибалок, підготовленим на підставі подання Державного 

агентства лісових ресурсів України від 8 жовтня 2014 року № 521 та погодження: 

Черкаської обласної державної адміністрації, власників і враховуючи 

користувачів земельних ділянок. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 5). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Савченко М.П., який поінформував членів комісії про діяльність Канівської 

районної громадської організації мисливців та рибалок. 

 В обговоренні взяли участь: Вельбівець О.І.,Воронов С.П., Горда В.І., 

Омаргалієв К.С. 

 Воронов С.П. звернув увагу присутніх що в адмінмежах Пшеничницької 

сільської ради Канівського району обліковується об’єкт природно-заповідного 

фонду ботанічні заказники місцевого значення на території яких обмежується, 

забороняється мисливство. Та запропонував розглядати питання після проведення 

громадських слухань. 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 8/3 додається до протоколу (додаток 6). 
 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-1; «Не голосувало»–0 

 

4.СЛУХАЛИ: 

Денжанську О.С., яка ознайомила членів комісії з підготовленим проектом 

рішення обласної ради щодо погодження ПАТ «Дашуківські бентоніти» надання у 

користування ділянок надр з метою видобування бентонітових, палигорськітових 

глин Дашуківської ділянки Черкаського родовища. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 7).  
 

В обговоренні взяли участь: Василенко М.С., Воронов С.П., Вельбівець О.І., 

Чен Є.Х, Омаргалієв К.С. 

Чен Є.Х. звернув увагу присутніх на належне оформлення документів 

поданих ПАТ «Дашуківські бентоніти» та запропонував перенести розгляд 

питання після усунення виявлених недоліків. 

Вельбівець О.І. запропонував підтримати подання зважаючи на те, що 

підприємство є бюджетоутворюючим у Лисянському районі. 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на черговій сесії обласної ради. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 8/4 додається до протоколу (додаток 8). 
 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-1; «Не голосувало»–0 
 



5. СЛУХАЛИ: 

Довгу Л.В., яка поінформувала щодо проекту рішення обласної ради «Про 

внесення змін до обласної програми охорони навколишнього природного 

середовища на 2016-2020 роки».  

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 9). 

 Доповідач зазначила, прийняття цього рішення надасть можливість 

стабілізувати і поліпшити стан навколишнього середовища області шляхом 

виконання природоохоронних заходів за рахунок коштів державного бюджету, 

місцевих бюджетів, власних коштів суб’єктів господарювання, а також дозволить 

забезпечити збалансоване природокористування, екологізацію господарської 

діяльності, досягти безпечного для життя та здоров’я людини стану 

навколишнього природного середовища. 

 

ВИСТУПИЛИ: 
 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати запропоновані зміни до обласної 

програми охорони природного середовища на 2016-2020 роки та проект рішення 

обласної ради «Про внесення змін до обласної програми охорони навколишнього 

природного середовища на 2016-2020 роки», рекомендувати розглянути питання 

на черговій сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати проект 

рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 8/5 додається до протоколу (додаток 10). 

 

    «За»-8; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 
 

 

6.СЛУХАЛИ: 

Довгу Л.В., яка повідомила, що проект рішення «Про території та об’єкти 

природно-заповідного фонду області» підготовлено управлінням екології та 

природних ресурсів обласної державної адміністрації з метою зміни меж 

територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення області, 

збереження природної різноманітності ландшафтів та водно-болотних угідь, 

водних об’єктів, середовищ існування живих організмів, забезпечення умов щодо 

їх відтворення та збереження, задоволення естетичних потреб громадян та 

збільшення площі природно-заповідного фонду області. Оголошення цих 

чотирьох об’єктів природно-заповідного фонду сприятиме збереженню 

біологічного та ландшафтного різноманіття, підтриманню загального 

екологічного балансу. Землекористувачі і землевласники територій, на яких 

пропонується створення об’єктів природо-заповідного фонду, погодили створення 

відповідних об’єктів, прийняті відповідні рішення рад: Боровиківської 

(Звенигородського району), Іркліївської (Чорнобаївського району) сільських рад, 

Черкаської міської ради. 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додаються до протоколу 

(додаток 11). 



ВИСТУПИЛИ: 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на черговій сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 8/6 додається до протоколу (додаток 12). 
 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-1; «Не голосувало»–0 
 

 

7.СЛУХАЛИ: 

Довгу Л.В., яка повідомила, що проект рішення «Про зміну меж 

зоологічного заказника місцевого значення «Виграївський» підготовлено 

управлінням екології та природних ресурсів обласної державної адміністрації з 

метою зміни меж території та об’єкта природно-заповідного фонду місцевого 

значення області. Відповідно до наукового обґрунтування необхідності зміни меж 

зоологічного заказника місцевого значення «Виграївський» Навчально-наукового 

інституту   природничих   наук   Черкаського   національного   університету  

ім. Б.Хмельницького, експертного висновку Національного дендрологічного 

парку «Софіївка», при створенні заказника у 1990 році та подальшій передачі 

лісів сільськогосподарських підприємств до Корсунь-Шевченківського та 

Лисянського державних лісових підприємств у 2001 році не було враховано 

наявність баз відпочинку із тимчасовими спорудами на територіях, які 

пропонується виключити зі складу заказника. Наявність баз відпочинку на момент 

створення засвідчено у «Паспорті заповідного об’єкту місцевого значення 

зоологічного заказника «Виграївський». В той час, Положенням про заказник 

передбачена «заборона на будь-яке будівництво, вилучення в постійне або 

тимчасове користування земельних ділянок та влаштування місць відпочинку». 

Отже, знаходження баз відпочинку на зазначених ділянках протирічить цілям, 

завданням і режиму охорони заказника. 

Дповідач зазначила, що в межах територій, які пропонується виключити зі 

складу заказника (Виграївське лісництво ДП «Корсунь-Шевченківський лісгосп») 

не було виявлено популяцій видів рослин, занесених до Червоної книги України 

та регіонально рідкісних в межах Черкаської області, та тварин, зазначених в 

охоронних документах заказника. Площа цих ділянок складає 50,2 га. 

До складу зоологічного заказника місцевого значення «Виграївський» 

пропонується включити території в межах Виграївського лісництва ДП «Корсунь-

Шевченківський лісгосп» площею 126,5 га та Корсунського лісництва ДП 

«Корсунь-Шевченківський лісгосп» 61,1 га, що дозволить покращити умови 

охорони тварин та забезпечить можливість повноцінного здійснення заказником 

природоохоронних функцій. Запропоновані зміни меж зоологічного заказника 

місцевого значення «Виграївський» погоджено листом Мінприроди України від 

28.11.2016 №5/3-9/10860-16. 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додаються до протоколу 

(додаток 13). 

 

 



ВИСТУПИЛИ: 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на черговій сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: 

 

Рішення не прийнято: висновок № 8/7 додається до протоколу (додаток 14) 

 
 

 «За»-0; «Проти»-1; «Утрималося»-7; «Не голосувало»–0 
 

 

 

 

 

8.СЛУХАЛИ: 

Омаргалієва К.С., який ознайомив членів постійної комісії із проектом плану 

роботи обласної ради на 2017 рік. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 15). 

 

 Костянтин Сапартаєвич запропонував підтримати проект рішення «Про 

план роботи Черкаської обласної ради на 2017 рік, рекомендувати розглянути 

питання на сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати проект 

рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 8/8 додається до протоколу (додаток 16) 

 

 

«За»-8; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 

 

 

 

9.СЛУХАЛИ: 

Омаргалієва К.С., який зазначив, що відповідно до п.4.3 «Положення про 

постійні комісії обласної ради» необхідно затвердити план роботи постійної 

комісії на 2017 рік та ознайомив членів комісії з проектом плану роботи. 

ВИРІШИЛИ:  

Затвердити план роботи постійної комісії обласної ради з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій на 

2017 рік (додається додаток 17). 

«За»-8; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 

 

 

 

 

 



10.СЛУХАЛИ: 

 Довгу Л.В., яка повідомила про розгляд в межах повноважень 

управління звернення народного депутата України Єднака О.В. щодо введення 

мораторію на суцільні рубки в об’єктах природно-заповідного фонду. 

Доповідач зазначила, відповідно до Постанови Кабінету Міністрів України 

від 13.03.2013 № 159 «Про ліквідацію територіальних органів Міністерства 

охорони навколишнього природного середовища в Черкаській області 

(територіальний орган центрального органу виконавчої влади в галузі охорони 

навколишнього природного середовища), припинило виконання своїх 

повноважень 15.05.2013, без правонаступника. На сьогоднішній день до Закону 

стосовно передачі повноважень територіальних органів центральному органу 

виконавчої влади в галузі охорони навколишнього природного середовища не 

внесені. Таким чином, надання погоджень на використання природних ресурсів в 

межах територій та об’єктів природно-заповідного фонду Управлінням не 

проводиться. 

З метою врегулювання питання щодо передачі визначених Законом 

повноважень органів центрального органу виконавчої влади в галузі охорони 

навколишнього природного середовища, Управлінням неодноразово 

направлялися листи до Мінприроди України та Комітету Верховної Ради України 

з питань екологічної політики, природокористування та ліквідації наслідків 

Чорнобильської катастрофи. 

За даними розміщеними в рубриці «Законотворчість» офіційного веб-

порталу Верховної Ради України, на розгляді Комітету Верховної Ради України з 

питань екологічної політики, природокористування та ліквідації наслідків 

Чорнобильської катастрофи знаходиться проект Закону про внесення змін до 

Закону України «Про природно-заповідний фонд України» (щодо повноважень в 

галузі охорони навколишнього природного середовища) від 04.05.2016 №4551, 

який прийнятий за основу у першому читанні 04.10.2016. 

Разом з тим, санітарні правила в лісах України затверджені постановою 

Кабінету Міністрів України від 27.07.1995 № 555 в редакції постанови Кабінету 

Міністрів України від 26 жовтня 2016 р. № 756. 

Людмила Володимирівна зазначила, що управління екології та природних 

ресурсів обласної державної адміністрації не буде заперечувати стосовно 

прийняття рішення про заборону здійснення санітарних рубок в об’єктах 

природно-заповідного фонду області. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Горда В.І,  зазначив,  лист-звернення народного  депутата  України  

Єднака О.В щодо введення мораторію на суцільні рубки в об’єктах природно-

заповідного фонду розглянуто, в межах повноважень, Черкаським обласним 

управлінням лісового та мисливського господарства. Діючими новими 

Санітарними правилами в лісах України, прийнятими в жовтні 2016 року, № 756 

вводиться заборона на проведення санітарних та інших суцільних рубок у 

заповідних і буферних зонах біосферних заповідників, в заповідних зонах та зонах 

регульованої і стаціонарної рекреації національних природних парків, на 



території природних заповідників, пам’яток природи, заповідних урочищ, 

загально-зоологічних, ботанічних, лісових, орнітологічних та ландшафтних 

заказників. То ж приймати рішення обласної ради про заборону суцільних 

санітарних рубок в об’єктах природно-заповідного фонду області вважається 

недоцільним, тому що така заборона вже діє відповідно до Санітарних правил в 

лісах України. 
 

Омаргалієв К.С., який відмітив, що виходячи з наданої доповідачами 

інформації порушене у зверненні народного депутата України Єднака О.В. 

питання вже врегульовано законодавчо та не відноситься до повноважень ради. 

Але, оскільки, народний депутат просить розглянути питання на пленарному 

засіданні ради, звернувся до членів комісії з пропозицією внести на розгляд 

звернення народного депутата України Єднака О.В. щодо заборони санітарних 

рубок, насамперед суцільних, в об’єктах природно-заповідного фонду області» на 

сесії обласної ради. 
 

ВИРІШИЛИ:  

 

Рішення не прийнято: висновок № 8/9 додається до протоколу (додаток 18) 

 
 

    «За»-0; «Проти»-0; «Утрималося»-8; «Не голосувало»–0 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      К.С.Омаргалієв 

 

 

Заступник постійної комісії      В.М. Ніжніков  


